
SALTSJÖBLADETSALTSJÖBLADETLokaltidningen

läs också...

Gymnaster 
tävlar i SM

Saltsjöbadens IF Gymnastik stäl-
ler upp med ett lag i truppgym-
nastik då SM avgörs i Västerås i 
slutet av maj. ► 16
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Mer än idrott

Swish: 123 179 39 75
BG 128-0189

red@saltsjobladet.se

Sjöloppis vid Hotellviken

Kontor blir bostäder

Valborg firas i 
Saltsjö-Duvnäs
Det blir eld, fika, tal och korvgrill-
ning vid Måsungen i Saltsjö-Duv-
näs på valborgsmässoafton. ► 4

Ny torsk i 
Baggen
Nya torskyngel planteras ut i 
Baggensfjärden. ► 14
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IGELBODA - SOLIG FAMILJEVILLA

Utg. pris� �������������������
Adress: ������������
Boarea: ����������

Tomt: ��������
Energikl.: �
Mäklare� ��������������
����������������������

���������������� �������������� �������������

TILL SALU

Välkommen att bli en 
nöjd kund du med!

100% nöjda 
kunder 2021

BERGUDDEN - RADHUS I TVÅ PLAN

KOMMANDE

Utg. pris� �����������������
Avgift: ������������
Adress: ����������������

����������� ������������ �������������������������

Boarea: ������
Energikl.: �
Mäklare� ��������������
� �������������

Efter två års uppehåll kan Rotary Saltsjöbaden arrangera sjöloppis igen. ► 5

Foto: Sten Brattberg

Kontorshusen på Neglinge Center på Baggensudden kan byggas om till bostäder. ► 4
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Månadens bild

Valborgsfirandet?
Långsamt återgår livet till det nya normala efter pandemi och med 
ett fruktansvärt krig i närheten. Varje minut blir man påmind om att 
Ukriana är invaderat av Ryssland och att det bara blir mer och mer 
hemskt för varje vecka och dag.
Över fem miljoner människor har flytt från sitt hemland och fler lär det 
bli.

Det gäller att hitta sina andningshål i den löpande nyhetsrapporte-
ringen från kriget. Att kunna koppla bort tankarna på något annat ett 
tag får inte upplevas som att man inte bryr sig.

Själv har jag sport och musik som andningshål, tycker också att det 
fungerar med att laga mat på riktigt, inte vardagsmaten.

Nu stundar valborgshelgen, är det inte lite tråkigt att det inte är någon 
förening som anordnar en riktigt valborgsbrasa i Saltsjöbaden eller 
Fisksätra, varför är det så? Saltsjöbadens IFs sektioner och Slalom-
klubben skulle ju kunna göra en riktig höjdarkväll tillsammans om man 
bara ville. Men vill man eller är det så att de ideella ledarna är helt 
utmattade efter en säsong i backen, ishallen, eller en gympasal. Vad 
krävs för att vi ska få en värdig valborgsbrasa igen?!
I väntan på det finns möjligheten att besöka Måsungen i Saltsjö-Duv-
näs på kvällen den 30 april, se mer i tidningen.

Efter en månads uppehåll skickar jag med lite musik 
att lyssna på under våren. Vad sägs om lite 80-tal. 
Hansson de Wolfe United är lättsamt, ta gärna en 
samlingsskiva. Allt med Prince funkar också just nu.
Våren ska vara lite ”som att gunga sin själ i en ham-
mock”

Johan Eriksson, Ansvarig utgivare och redaktör

Vill du bidra med månadens bild, 
maila till oss.
red@saltsjobladet.se

Att annonsera 
lokalt är smart

Ring Lena
073 641 76 43

@saltsjobladet

Åtta utställare samsades om 
utrymmet i Ringparksstugan på 
Vårsalongen i Saltsjö-Duvnäs 
den 9-10 april. Måleri och foto 
visades av konstnärer i olika 
åldrar, alla med lokal anknytning 
till Saltsjö-Duvnäs. Brukligt är att 
skolelever från Duvnäs skola står 
för kaffeservering i anslutning till 
utställningen och så var det i år 
också. Välfyllda fat med hembakat 
fanns att välja på till fikat – eller 
köpa med hem.

Text & foto MLG

Måleri och foto samt kaffe med dopp

Per Lomakka och Sebastian Fredriksson från årskurs 5 i Duvnäs skola. 

Gunilla Ingmar, besökare och Marianne Jensen, 
en av de deltagande konstnärerna.

William Garell och Elin Tidman visade måleri, Maria Norberg och Lars 
Hansson ställde ut foto.

Längst in i viken
Att passera Erstaviks slott på påsk-
promenaden är inte illa, längst in i 
viken, skyddat men ändå så nära!
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F R E D A G

Varmt välkommen på after work varje fredag i Vincaféet. Vi startar i gång helgen 

med skön musik, goda drinkar och kökets härliga mingelmeny. Umgås och njut 

med vänner, familj och kollegor i avslappnad atmosfär. Nu börjar vårens fest-

ligheter. Vi ses.

Vå r  G å rd  ä r  e n  h i sto r i s k  ko nfe re n s a n l äg g n i n g  vac ke r t  b e l äg e n  i  S a l ts j ö bad e n .  Re d a n  1 924  fö r vä r vad e s  Vå r  G å rd  av  Ko o p e rat i va  fö r b u n d et  o c h  b l ev  ku rsve r ks a m -

h et  fö r  u t b i l d n i n g  av  K F: s  b u t i ks p e r s o n a l  o c h  c h e fe r.  I d a g  ä r  Vå r  G å rd  e n  m o d e r n ,  s va n e n m ä r k t  ko n fe re n s -  o c h  h ot e l l a n l ä g g n i n g  m e d  fo ku s  p å  m öt e n  m e l l a n 

m ä n n i s ko r.
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Stöd din 
Lokaltidning

Alla bidrag räknas

SÖMMERSKA
GE DINA KLÄDER 

ETT NYTT LIV!

Ta in, lägg ut, laga, sy om, blixtlås m.m.

Även konststoppning av ullplagg och stickat.

Utbildad modedesigner och mönstermakare.

0708 16 16 06

Firandet på Måsungen inleds 
kl 20.00 och i samband med 
majbrasan blir det försäljning av 
fika, korvgrillning och lotterier. 
Med cirka 10 dagar kvar till val-
borg är högen med ris till brasan 
fortfarande liten.

– Det är så här det brukar se ut, 
men så plötsligt växer högen och 
så kommer det upp skyltar om att 
man inte får lägga på mer, säger 
Patrik Zidén som ser fram emot 
att fira våren den 30 april tillsam-
mans med andra Duvnäsbor vid 
elden den 30 april. 

Han tycker att det är trevligt 
att det hålls liv i aktiviteter och 
traditioner som hjälper till att 

Valborgseld på Måsungen
I år tänds en valborgseld på stranden vid Måsungen i Salt-
sjö-Duvnäs med tal och andra aktiviteter under kvällen. 

Än så länge är högen med ris till valborgsbrasan på Måsungens strand i 
Saltsjö-Duvnäs blygsamt stor. Men Patrik Zidén , på promenad med sina 
hundar vet att den brukar växa rejält ju närmare valborg man kommer.
Foto: Marie-Louise Gravestam

skapa trivsel  och gemenskap i 
området.

– Som att vi firar valborg på 
Måsungen och midsommarafton 
i Ringparken, säger han.

Arrangör för valborgsfirandet 
är Saltsjö-Duvnäs Fastighetsäga-
reförening.

Valborgsbrasa blir det också 
nere vid vattnet på Nyckelviken 
den 30 april. En kör sjunger in 
våren klockan 20.10 och brasan 
tänds 20.30. Herrgården har 
serveringen öppen mellan 18.00 
och 22.00 och i Nyckelviken är 
det Nacka kommun som håller i 
arrangemangen runt brasan.

Marie-Louise Gravestam

Nya tågvagnar 
kräver större depå
Med nya vagnar följer ett behov 
av större depå för uppställning 
av tåg nattetid, kanske även nya 
eller kompletterande verkstäder. 
Det menar Socialdemokraternas 
Erik Svanfeldt i en interpellation 
till kommunstyrelsens ordförande 
Mats Gerdau, med anledning av 
att SL ska investera i 16 nya och 
moderna vagnar på Saltsjöbanan. 
Förhoppningen är att de ska vara 
på plats när Saltsjöbanan kan 
öppna för trafik igen till Slussen 
2025.
Frågan som ställs till Mats Gerdau 
är hur Nacka planerar för att 
kunna tillgodose Saltsjöbanans 
framtida behov av en utvidgad 
eller större depå. 
MLG

Bullerplank vid 
Ringvägen
För att minska bullret från Salt-
sjöbanan måste SL sätta upp ett 
skydd vid Ringvägen i Saltsjöba-
den.

I maj 2020 fick miljöenheten kla-
gomål från boende på Ringvägen 
1 om höga ljud från tågtrafiken på 
Saltsjöbanan som störde natt-
sömn och utevistelse på balkong. 
Det var framförallt höga ljud från 
en sträcka med en växel och järn-
vägsövergång och en bullerutred-
ning visar att riktvärden för buller 
från spårtrafik överskrids.
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
bedömer att bullerstörningarna 
innebär olägenhet för människors 
hälsa och förelägger SL att bygga 
en tre meter hög och 155 meter 
lång bullerskyddsskärm mellan 
Saltsjöbanan och flerfamiljshuset 
på Ringvägen 1.
MLG

Den nu föreslagna detaljplanen för Neglinge Center/Vikingavägen 17 
innebär att fastighetsägaren kan välja om de befintliga byggnaderna, 
med ett undantag, ska användas för bostäder eller kontorsändamål.  
Foto Marie-Louise Gravestam

Under maj-juni ska ett nytt de-
taljplaneförslag för Neglinge 
Center, fastigheten Baggensud-
den 7:8 m. fl. på Vikingavägen 
17 skickas på samråd. På fastig-
heten som är privatägd och om-
fattar cirka 8100 kvadratmeter 
landareal samt 2900 kvadratme-
ter vatten i Moranviken finns i 
dag byggnader som uppfördes 
på 1990-talet och används för 
olika verksamheter, mestadels 
kontor för olika företag. Den 
totala lokalytan är på cirka 3300 
kvadratmeter och inrymmer idag 
även en restaurang. En parkering 
på andra sidan Vikingavägen in-
går i fastigheten.

I november 2018 fick planen-

Kontorshus på Baggensudden 
byggs om till lägenheter
De befintliga kontorshusen i Neglinge Center på Baggen-
sudden får byggas om till bostäder. 
Snart ska förslaget ut på remiss.

heten i Nacka en begäran från 
ägaren om planbesked med för-
slaget att de befintliga kontors-
lokalerna skulle byggas om till 
bostäder. Enligt fastighetsägaren 
gjorde det geografiska läget det 
svårt att få alla lokaler uthyrda. 
2020 gav miljö-och stadsbygg-
nadsnämnden planenheten i 
Nacka att upprätta ett förslag till 
ny detaljplan som nu är klar och 
ska ut på remiss i maj-juni.

Detaljplanen som tagits fram 
har en flexibel användning. Det 
betyder att fastighetens ägare kan 
välja om byggnaderna ska använ-
das för bostäder eller kontor. Ett 
undantag är bottenvåningen i hu-
set närmast vattnet där det idag är 

en restaurang. Totalt kan det bli 
runt 20 nya bostäder i området, 
om inte ägaren väljer att ha kvar 
vissa delar som kontorslokaler.

Detaljplanen medger ingen ny 
byggrätt för området utöver 35 

kvadratmeter för ett miljöhus. 
Alla nya bostäder och lokaler 
ska inrymmas i de befintliga 
byggnaderna.

Marie-Louise Gravestam



SALTSJÖBLADET Apr 2022

KORTA NYHETER

5

����������
��������������������������������
SALTSJÖBIL AB

Din lokala bilhandlare
��������������������������

�����������������������������������������������������

BILAR KÖPES!
08-717 30 40

����������
��������������������������������
SALTSJÖBIL AB

Din lokala bilhandlare
��������������������������

�����������������������������������������������������

BILAR KÖPES!
08-717 30 40

����������
��������������������������������
SALTSJÖBIL AB

Din lokala bilhandlare
��������������������������

�����������������������������������������������������

BILAR KÖPES!
08-717 30 40

����������
��������������������������������
SALTSJÖBIL AB

Din lokala bilhandlare
��������������������������

�����������������������������������������������������

BILAR KÖPES!
08-717 30 40

I maj är det dags för ytterligare 
ett evenemang att göra comeback 
efter pandemin. Det är Rotary 
Saltsjöbaden som arrangerar 
sjöloppis på hamnplan vid Ho-
tellviken i Saltsjöbaden.

– I år kan vi äntligen köra fulla 
aktiviteter med både nätauktion 
och sjöloppis. Förra året hade vi 
ju otur eftersom restriktionerna 
upphörde precis efter det datum 
loppisen skulle ägt rum, men 
auktionen på nätet blev en verk-
lig succé. Skota Hem fick totalt 
över 100 000 kronor eftersom 
även en av Rotary-klubbarna på 
Värmdö gick in med runt 20 000 
kronor, berättar Anders Löfgren 
som är president i Rotary Salt-
sjöbaden.

Han säger att succén för nät-
auktionen gör att man satsar på 
en i år också trots att man också 
arrangerar Sjöloppisen fysiskt. 

– Auktionen på nätet startar 
den 26 april, datumet faktiskt 
valt lite med tanke på Saltsjöbla-
dets utgivning, och avslutas den 
20 maj, dagen före Sjöloppisen.

Sjöloppis tillbaka i hamnen
Rotary Saltsjöbaden har 
under många år arrangerat 
en loppis med inriktning 
på marina prylar. Överskot-
tet har gått till Stiftelsen 
Skota Hem med bas vid 
KSSS i Saltsjöbaden. Efter 
inställda sjöloppisar både 
2020 och 2021 är man nu 
på plats igen i maj.

För tillfället samlas det löpan-
de in objekt till nätauktionen.

– Vi söker objekt som har en 
koppling till sjö och fritid i vid 
bemärkelse: allt från kläder och 
säkerhetsutrustning till instru-
ment och diverse marin kuriosa. 
Det här innebär ju faktiskt att 
saltsjöbadsborna kan bidra på 
dubbla sätt - genom att skänka 
något man inte behöver längre 
till försäljningen och genom att 
köpa något man behöver, menar 
Anders Löfgren.

Auktionen på nätet avslutas 
vid lunchtid den 20 maj och 
objekt som ropats hem kan man 
hämta på GKSS Hamnplan när 
loppisen vid Hotellviken pågår 
dagen därpå. 

– Det känns fantastiskt att på 
detta sätt kunna stödja Skota 
Hem i det viktiga jobb dom gör. 
Tänk att som person med någon 
funktionsbegränsning få möjlig-
het att kunna segla iväg och vara 
ett med havet, vinden och båten. 

Känna seglen fyllas och skapa 
den kraft som behövs. Det är 
värt att lägga ner lite jobb för att 
stötta, avslutar Anders Löfgren.

Johan Eriksson

Fakta: Insamling av objekt pågår 
just nu och nuvarande objekt kan 
beskådas på 
rotarysaltis.farleden.net/auktion

I maj är sjöloppisen på hamnplan vid KSSS tillbaka efter pandemiuppehåll. Rotary Saltsjöbaden arrangerar 
också en kompletterande nätauktion. Allt till förmån för Skota hem. Foto: Sten Brattberg

En tidigare avsiktsförklaring 
mellan parterna från 2017 löpte 
ut då genomförandeavtalet inte 
tecknades inom utsatt tid. Den nu 
föreslagna avsiktsförklaringen är 
mer omfattande och handlar 
bland annat om att parterna är 
överens om att utreda möjlig-
heten till fler dubbelspår. 2023 

Saltsjöbanan ska vara avstängd under 2023
Nu finns ett förslag till en 
ny avsiktsförklaring gäl-
lande Saltsjöbanan som 
Nacka kommun och Re-
gion Stockholm har kom-
mit överens om. 

ska Regionen bygga mötesspår 
i Tattby och Fisksätra. På listan 
med punkter finns också att ge-
mensamt utreda möjligheterna 
för att etablera en tågdepå med 
utökad kapacitet. 

En annan punkt är att Saltsjö-
banan ska stängas av 2023 på 
grund av att banan inte kan vara 
i drift samtidigt som kommunen 
och Regionen har arbeten, som 
ska utföras. Under samma tid 
kommer en del av Värmdövägen 
att flyttas till banvallen.

Kostnaden för ersättningstrafi-
ken ska fördelas i förhållande till 
vilken part som har störst behov 
av ersättningstrafik under tiden 
som Saltsjöbanan är avstängd.

Avsiktsförklaringen tryggar 

Saltsjöbanans framtid in till 
Slussen för lång tid framöver, 
enligt Nackas kommunalråd 
Mats Gerdau (M). ”Det är ett ef-
terlängtat avtal som vi är väldigt 
nöjda och glada över” skriver 
han i ett mejl.

Den 16 maj är planen att kom-
munfullmäktige ska behandla 
ärendet. Handlingar med hela 
avsiktsförklaringen finns på 
kommunstyrelsens arbetsutskott.

Marie-Louise Gravestam

Omröstning om nya 
Skurubrons namn
Nacka kommun tycker inte att Tra-
fikverkets förslag på namnen på 
den nuvarande och nya Skurubron 
”Björknäsbron” och ”Skurubron” 
är särskilt bra. 
Kommunen menar att namnfrå-
gan skulle kunna lyftas genom en 
omröstning bland medborgare. 
Det kan göras på kommunens 
hemsida eller på sociala medier, 
menar kommunen som tycker 
att ”Nya Skurubron” och ”Gamla 
Skurubron” är bättre än Trafikver-
kets förslag.
Nya bron beräknas vara klar i 
slutet av detta år och då startar 
ombyggnaden av nuvarande bron. 
Projektet beräknas vara klart 
2024.
MLG

Kommunens 
ridanläggningar
Ridskolorna i Nacka ska enligt 
ett internt förslag upplåta kom-
munens ridanläggningar Stall 
Compass i Erstavik och Nacka 
Ridklubb i Velamsund direkt av 
kommunstyrelsen, inte som idag, 
med fritidsnämnden som en 
mellanpart. Det gör det lättare att 
klargöra gränserna för olika typer 
av underhåll på anläggningarna, 
menar enheten för fastighetsför-
valtning på Nacka kommun.
MLG

108 289 personer bor i Nacka en-
ligt kommunens senaste statistik. 
I kommundelen Fisksätra-Saltsjö-
baden bodde 18 676 personer 
2021,en minskning med 23 perso-
ner från året innan. En fjärdedel 
av Nackas befolkning är barn 
och medelåldern 2021 var 39 år 
(jämfört med rikets 41 år).

Statistik på 
nacka.se

tipsa oss på
red@saltsjobladet.se
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TILL SALU TILL SALUKOMMANDE

Sten Brattberg driver webbsajten 
saltisbilder.se och sedan en tid 
tillbaka ligger historien om Tip-
pen upplagd tillsammans med ett 
drygt 50-tal bilder från tiden när 
centrumet byggdes. Dessutom 
finns bilder från aktiviteter på cen-
trumet som till exempel konserter, 
uppträdanden, boksigneringar och 
den roliga cirkusen som kom på 
besök en gång om året.

– Jag känner Gun-Britt Jans-
son vars pappa Gunnar Jansson 
var en av de som var med och 
såg till att det blev ett centrum 
i Saltsjöbaden. Hon frågade mig 
vad hon skulle göra med alla 
bilder hennes fotointresserade 
pappa lämnat efter sig och jag 
var inte sen att bestämma mig för 
att hjälpa till att ge dem nytt liv 
på webben, säger Sten Brattberg.

Det har varit ett gediget arbete 
att fräscha upp och ge liv åt både 
bilder och skyltar som har många 
år på nacken. Centrumet Tip-
pen invigdes 1969 och många 
av bilderna är från tiden innan 
dess. Sten Brattberg berättar att 
han till och med varit ute med en 
del stora skyltar på parkeringen 
vid Erstavik för att kunna fota 
av dem med ett korrekt ljus då 
de inte fick plats i hans scanner 
i hemmet.

– Ja, det var ett par intresserade 
förbipasserande som undrade 
vad i hela friden jag höll på med 
men vill man ha bra material på 
sin webb får man ta i lite extra 
ibland, berättar han.

Även texten som berättar 
om hur Tippen blev till är lite 

Historia om Tippens tillkomst 
tillgänglig på lokal webbsida
Det finns ett sug efter lokal 
historia och Sten Bratt-
berg som driver sajten 
saltisbilder.se har nu fått 
möjligheten att berätta 
historien om hur affärs-
centrumet Tippen växte 
fram i slutet av 1960-talet. 
Allt tillgängligt för allmän-
het utan låsta betalväggar.

uppfräschad och håller ihop fint 
med bildmaterialet. Allt som allt 
är det trevlig läsning och många 
bilder som man gärna vill stanna 
till lite extra att titta på.

– Det har redan varit ett stort 
intresse på webben med över 
tusen besök på sidan för just 
Tippen. Jag tycker det är lite 
spännande att läsa att redan på 
den tiden så övergav man tanken 
om ett så kallat utomhuscen-
trum med gågata då företagarna 
förstod att det skulle blåsa kallt 
och inte vara gästvänligt. Nästan 
femtio år senare lanserades den 
idén igen men slogs snabbt till-
baka, så de var ganska kluriga de 
nio som drev igenom byggandet 
av vårt lokala affärscentrum, sä-
ger Sten Brattberg.

Johan Eriksson

Saltsjöbadens Centrum, i folkmun fortfarande Tippen, växer fram under sommaren 1969. Nu finns historien tillgänglig digitalt i både text och bild. 

Snart färdigt för invigning, parkeringsplatsen börjar ta form och Tippens 
sporthall tronar i bakgrunden.

Vy från öster med gamla tåget i 
förgrunden. Här finns ännu inte bo-
stadshusen på Torggatan på plats.

Gunnar Jansson dokumenterade 
i bild och skrift. Han var en av de 
nio företagare som drev projektet 
med ett lokalt affärscentrum i 
hamn.

Alice Babs signerade böcker. Hjördis Pettersson och Staffan Percy.



7SALTSJÖBLADET Apr 2022

�������������������
���������������

�����������������������������������������
�����������������������������������

��������������������������������������������
���������������������������������������

��������������������������

����

���������

������������������������������
��������������

��������������������������
����������������

����

������������������������������������
����������������������������������������������

�������������������������������

���������
�������������������������������

������������������

�����������������������������
������������

Vi erbjuder:
◊ Klassisk Hudvård
◊ Avancerad Hudvård
◊ Hälsorådgivning
◊ Ayurvedisk massage
◊ Yogaklasser
◊ Workshop
◊ Intensiva Yogaträningar

Mejl: rita@passionforyoga.se
Ring/Sms: 073 830 34 44
Besök: Freyvägen 1 A, Neglinge
Hemsida: www.passionforyoga.se
Hemsida: www.ritashudvard.se

Hudvård 
Ayurveda & Yoga 

15 år 
i Saltis

Gångbanan som byggs i form av en asfal-
terad trottoar på den södra sidan av Salt-
sjöbadsvägen mellan Österviks station och 
ridanläggningen vid vägen till Erstavik 
börjar delvis bli klar. Belysning ska sättas 
upp längs hela sträckan och meningen är 
att gångbana och lampor ska göra det säk-
rare för gående och cyklister.

Dock har projektet stött på patrull på 
grund av att det planerade arbetet med ett 
promenaddäck i trä längst med våtmarken 

För dyrt med 
trädäck i Östervik
Arbetet med att bygga ett trädäck 
i anslutning till ny gångbana från 
Österviks station längs med Salt-
sjöbadsvägen har stoppats.

utmed vägen har stoppats. Anledningen är 
stora kostnadsökningar på cirka 8,3 mil-
joner kronor för en stålkonstruktion och 
spontning.

Ihop med den ursprungliga kalkylen på 
cirka 5 miljoner kronor skulle bara sträck-
an förbi våtmarken handla om en kostnad 
på 13–14 miljoner kronor.

Nu har kommunen avbeställt trädäcket 
för att se hur man kan bygga utan att det 
kostar så mycket pengar. Hur man ska lösa 
problemet med gångbana utmed träskmar-
ken är inte klart.

Marie-Louise Gravestam



Nu har Vax-
holmsbolaget 
bytt till vårtidta-
bell. På bolagets 
hemsida kan 
man kolla tider 
och vilka turer 
som lägger till i 
Saltsjöbaden på väg in till Stock-
holm eller ut i Skärgården. En 
ny brygga i Tollare med ordinarie 
trafik till Stockholm, Saltsjöbaden, 
Roslagen och Dalarö har öppnats.  
MLG
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I Saltis sedan 2006!

Det säger Cecilia Sebesta, an-
svarig för loppmarknaden på 
Neglinge Gård i Saltsjöbaden 
lördagen den 14 april mellan 
12.00 och 16.00

På föreningens hemsida finns 
mer information och där kan 
man hyra plats för ett bord. Var 
och en tar med eget bord. Kaffe 
och tilltugg kommer att säljas på 
gården under dagen.

– Ett antal bord har redan 
bokats men det finns plats för 
många fler. Vi har egentligen 
inga begränsningar eftersom vi 
ska vara utomhus – och hop-
pas på bra väder, säger Birgitta 
Thelander från hembygdsfören-
ingen.

Föreningen ser positivt på 
försäljning av det mesta på lopp-
marknadsdagen, både gamla och 
nya prylar, växter, hemlagat och 
hembakt, möbler, leksaker, klä-

Laddat för sockervadd 
och fina loppisfynd
– Vi välkomnar alla att sälja och fynda och har plats för 
upp till 50 bord. Vi hoppas många passar på att vårstäda 
och sälja av användbara saker man själv inte längre be-
höver.

der, verktyg och allt som istället 
för att bara kasseras kan komma 
till användning i nya hem eller i 
nya sammanhang.

En av de som har bokat bord 
på loppisen är saltsjöbadsbon 
Nappe Holmström. Hon gillar 
själv att gå och leta fynd på lop-
pisar, på hemmaplan och på re-
sor. Hon har gjort fina fynd både 
i New York och Paris. Hon och 
hennes syster har också jobbat 
på Emmaus Second Hand under 
många år så hon är van att stå 
och sälja.

Vad kommer du att sälja på 
Neglinge Gårds loppis?

– Det blir lite av varje från 
skåp hemma där det kanske finns 
lite för mycket saker, Jag har 
också plantor som jag har drivit 
upp och så har jag en socker-
vaddsmaskin, berättar hon.

Så du ska sälja sockervadd?
– Ja, jag tycker det är roligt 

om det kan bli lite marknads-
stämning och hoppas att den här 
loppisen på Neglinge Gård blir 
återkommande. Jag bor nära så 
det är lätt att ta dit saker.

Kommer du själv gå runt och 
titta vad som finns på andra 
bord?

– Ja, det är jag säker på, jag 
gillar loppisförsäljningar, säger 
Nappe Holmström.
Marie-Louise Gravestam

Senast den 7 maj ska man ha bo-
kat bord till loppisen på Neglinge 
Gård lördagen den 14 maj.

KORTA NYHETER

Nacka vatten och avfall, har fått en 
tidsbegränsad dispens  från mars i 
år till juli 2023, enligt de reservats-
föreskrifter som gäller för Skogsö. 
Ansökan gäller ett materialupplag 
på en befintlig parkering, fastig-
heten Skogsö 2:9 i korsningen 
Kyrkogårdsvägen/Skogsövägen.
Enligt sökanden behövs en yta 
på cirka 620 kvadratmeter för att 
lagra material till arbetet med en 
ny spillvattenledning från pump-
stationen vid Moranverket vid 
Skogsövägen och bygget av en ny 
avloppspumpstation i Saltsjöba-
den.
Upplaget ska omfatta rördelar, rör, 
ev maskiner och annat material 
som behövs för arbetet, området 
ska hägnas in och arbete på plat-
sen ske under dagtid. Skyltningen 
för den befintliga parkeringen 
på platsen måste justeras under 
projekttiden.
MLG

Dispens för 
materialupplag 
på Skogsö

Sommartabell 
i skärgården
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Gråväder, stilla skärtorsdag. Många reser bort, sitter i bilköer. En god vän 
som skulle opereras denna dag, fick höra att skärtorsdag är kirurgernas 
nationaldag. Trots allvaret skrattade vi gott åt detta. Så är människolivet. 
Upp och ner. Man säger att barns sorg är randig. Jag skulle nog påstå 
att alla människors sorg är randig. Ena stunden smärtsam sorg och tårar, 
nästa stund skrattar vi åt något eller njuter av god mat, en kram eller en 
bra film. Tack och lov, för hur skulle vi orka annars?! På begravningar gråts 
och skrattas det om vartannat, - det randiga känner nog många igen.

Jag läste för länge sedan Livet måste ha en mening av Viktor 
Frankl, österrikisk neurolog och psykiater, som satt i fyra olika 
koncentrationsläger under andra världskriget. Han skriver om vilka 
människor som överlever svåra förhållanden och livsvillkor och ändå har 
kvar en stark livsvilja, ibland förstärkt av umbäranden. Han kom, i lägren, 
fram till att förmågan att skratta åt sig själv och sin situation är viktig, 
liksom förmågan att hjälpa och trösta andra. Jag kommer förstås att tänka 
på människor i krigets Ukraina. Genom allt hemskt lyser ändå berättelser 
om förmågan och viljan att hjälpa andra på vägen.

Den kända psalmen från 1681, av den danske biskopen Thomas Kingo, 
har samma tema: 

Sorgen och glädjen, de vandra tillsamman
Medgång och motgång här tätt följes åt
Skyar med solsken och suckar med gamman
Skiftar alltjämt på vår jordiska stråt

Guldmorgon på långfredagen. Solen 
häller ljus över vår plätt på jorden. 
Påskliljor, scilla, vitsippor på väg, 
rådjuren som lämnar avätna tulpaner 
till vår förtret... Tips om hur man sår 
frön inomhus, för att när det blir 
varmare sätta ut de sköra växterna, 
finns i alla medier. Sättpotatisen 
skjuter groddar. Rödaktiga och 
intensivt gröna bladknoppar på 
buskar och träd sväller allt mer för 
var dag. Ja, det är våren, det är det 
fortsatta livet som tränger sig fram i 
alla sprickor, precis som ljuset. 

Häromdagen när jag skulle ut från en 
parkering kom, på den korsande Torsvägen, en lätt motorcykel körande - i 
lite för hög fart, tyckte jag. Plötsligt lyfte framhjulet och den unge föraren 
- helt svartklädd med en illgrön linje på hjälmen - styrde koncentrerat och 
säkert fram över vägbanan på bakhjulet. Jag riktigt kände hans lycka! Den 
smittade av sig på mig direkt! Jag log och tänkte att det var ett uttryck 
för livet, ett intensivt och oövertänkt glädjeuttryck för livet! Kände en viss 
beundran - och kanske lite avund - för det smäckra ekipaget. Som bild var 
allt perfekt, färgerna, rörelsen och intensiteten. Och, ja, jag tänkte sedan 
att han borde inte, det kan vara farligt och bla bla. Men jag fortsatte att 
le och styrkan i bilden har inte lämnat mig än. Livet! Så många och så 
kraftfulla uttryck! 

Annandag påsk - jag vaknar till strålande solsken och fågelkvitter genom 
fönstrets öppna vädringslucka. Sätter på kaffe, min morgonbanan 
öppnar jag som Lasse Åberg och Klasse Möllberg i dokumentären En 
ängslig gosses memoarer från 2020 (finns på SVT Play) och sedan sätter 
jag på P2, som varje morgon. Hinner höra de första tonerna av mitt 
vårfavoritmusikstycke - vilket ord - och säger högt The Lark Ascending! 
Ett ungefär 15 minuter långt klassiskt stycke som illustrerar lärkans 
stigande i skyn. Har man sett en lärka kvittrande stiga och falla i skyn, vet 
man precis - finns på Youtube. Nu är jag alldeles säker! Det är vår! Livet 
gror och sjuder överallt! Hurra!

Ansa Messner
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Krönika
April

Ansa Messner: ”Efter ett långt lärarliv arbetar jag 
nu ibland som skolobservatör, skriver olika typer av 
texter, läser och tecknar en hel del. Min kära 
dvärgschnauzer gick bort för en månad sedan, så 
sommaren ägnar jag åt den nya schnauzervalpen 
som kommer i början av juni”.

” Sättpotatisen 
skjuter groddar. 
rödaktiga och 
intensivt gröna 
bladknoppar på 
buskar och träd 
sväller allt mer för 
var dag. ”

Vem skulle du vilja se som krönikör i Saltsjöbladet?
Kom med förslag till red@saltsjobladet.se

Saltsjöbladets 
lokala boktips

Kraftfulla utryck 
för livet - det är vår

Att skratta är välgörande på så många sätt. Den som lyckas skriva roligt om vardagens 
balanserande mellan oro och förpliktelser kan lätt få oss att dra på munnen. Av igenkän-
ning inte minst.
Författare och polis är en inte helt ovanlig kombination numera – precis som att bok-
handeln och biblioteket i Saltsjöbaden tillsammans arrangerar författarbesök.

Lättsamt lidande, hemma, på jobbet 
och hos husläkaren

Humor och hypokondri är bä-
rande ingredienser i Augustin 
Erbas senaste roman ”Den unge 
Walters lidanden” där påbudet 
uppifrån om omvandling till kon-
torslandskap (som ingen vill ha) 
och att hålla balansen som mel-
lanchef är kryddor i berättelsen.

Författaren Augustin Erba, journa-
list och redaktör på Dagens Nyhe-
ter är född 1968 och uppvuxen i 
Fisksätra. Han slog igenom stort 
som författare med sin andra ro-
man ”Blodsbunden”, en berättelse 
om pojken Amadeus udda uppväxt 
i miljonprogramsområdet varvat 
med en vuxen mans bekymmer 
om familjebildning och familjere-
lationer.

Dessförinnan hade debutboken 
”Ensamhetens broar” om vänskap 
och moraliska dilemman, kommit 
ut och fått fina recensioner. Vid 
ett författarbesök på biblioteket 
i Fisksätra när hans tredje bok, 
kärleksromanen ”Snöstorm”, hade 
getts ut fick han frågan efteråt 
om vad nästa bok skulle handla 
om. Hans svar på frågan den där 
gången på Fisksätra bibliotek var 
att han skulle vilja försöka ”skriva 
roligt”.  

Det här var i början av pandemin 
och han var inte helt bekväm med 
att personer ur publiken kom fram 
för att prata. Han backade och höll 
för säkerhets skull händerna uppe 
så att ingen skulle få för sig att ta 
i hand. Att han har ett hypokon-
driskt drag och gärna tacklar för-
tretligheter och andra företeelser i 
tillvaron med humor framskymtar i 
kåserier han skriver i DN.
Och det är precis de ingredien-
serna, humor och hypokondri, 
han har använt sig av i sin fjärde 
roman ”Den unge Walters lidan-
den”. Bokens ständigt för sjukdom 
och smitta nervösa huvudperson, 
flyttas från ett stillsamt jobb 
(innan pingisbordet anlände) som 
chef på ett lokalt bankkontor till 
mellanchef på den stora bankens 
huvudkontor (en befordran han 
ser som en katastrof).

Nu ska han inte bara tackla sin 
oro för alla sjukdomar och åkom-
mor han hela tiden tror sig drab-
bas eller drabbas av, men vänta 
nu...dagens hjärtinfarkt kanske 
är träningsvärk efter en squash-
match (med husläkaren). Walter 
ska också ha koll på medarbe-
tarna uppåt och nedåt i bankhie-
rarkin, hålla sig väl med facket och 

trösta sina två terapeuter som han 
olyckligtvis har blandat ihop. 
Sambon Anna är ovanligt disträ 
och mystifikationer som främman-
de herr(under)kläder på golvet i 
hemmet trycker Walter ner i tvätt-
korgen utan att reflektera, han 
har ju så mycket annat att tänka 
på nu när han ska hålla i omvand-
lingen till kontorslandskap (som 
ingen vill ha) på jobbet, och gå på 
gastroskopi ”det kanske är mitt 
sista roliga innan jag dör” och dra 
ut en tand och visst är det något 
som är svullet i ljumsken. Ja och 
så har han ju mammans vinglande 
efter det vanliga antalet martinis 
och boulematchen med svärfar att 
tackla – plus pengar som bankens 
storkund Greta propsar på att just 
Walter ska placera på bästa sätt.

Marie-Louise Gravestam

Polisen och författaren Simon Häggström 
berättar om sin senaste bok
Simon Häggström, författare och 
polisinspektör vid Norrmalmspoli-
sen i Stockholm gästar Saltsjö-
badens bibliotek.

Efter flera fackböcker romandebu-
terade han 2019 med ”Flickorna 
som sprang” och nu har hans 
tredje bok i samma serie kommit 
ut. ”Systrarna och ensamheten” 
handlar om några poliser i män-
niskohandelsgruppen som kör 
fast, och en flickas kamp, på liv 
och död, att rädda sin syster som 
är fångad i en värld av droger, 
prostitution och pornografi.
Lördagen den 14 maj gästar 

Simon Häggström biblioteket och 
bokhandeln i Saltsjöbaden Cen-
trum för att berätta om boken och 
arbetet bakom. Författarbesöket 
är ett samarbete mellan Saltsjö-
badens Bokhandel och Saltsjöba-
dens bibliotek.
MLG

”Systrarna 
och ensam-
heten” (Har-
perCollins) 
av Simon 
Häggström

Under elva år har Simon Hägg-
ström arbetat som polis med 
inriktning mot prostitution och 
människohandel. Nu har han 
skrivit en tredje roman om män-
niskohandelsgruppen. 

Augustin Erba, journalist, författare 
och redaktör på Dagens Nyheter har 
tidigare varit mellanchef på Sveriges 
Radio. Redan vid ett författarbesök på 
Fisksätra bibliotek för ett par år sedan 
hade han tankar på att nästa bok 
skulle bli ”rolig”. ”Den unge Walters 
lidanden” är författarens fjärde roman.
Foto: Sara Mac key

 ”Den unge 
Walters 
lidanden” 
(Albert Bon-
niers förlag) 
av Augustin 
Erba.



Det våras 
i centrum

Våren börjar sakta smyga sig på i Saltsjöbaden 
Centrum. Köp hem färgglada snittblommor, sätt färg 
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FAKTA REANA MÄLAREN

Jobb, gemenskap och miljöinsats 
på båtklubbens arbetsdag

Rekordmånga medlemmar deltog i en arbetsdag på 
båtklubben i Pålnäsviken i början av april. Mycket jobb 
blev gjort och ”en dag som den här fyller också en social 
funktion”, säger Birgitta Torstensson från klubbstyrelsen.

Det blir mycket gjort när många 
engagerar sig och hjälper till. 
Birgitta Torstensson, kommuni-
kationsansvarig i SBK, Saltsjö-
badens Båtklubb, gladde sig åt 
stor uppslutning på den utlysta 
”arbetsdagen” vid Pålnäsviken 
söndagen den 10 april.

Dagen inleddes med att hon 
informerade alla om vad som 
skulle göras, och var, samt vem 
i styrelsen man kunde vända sig 
till under dagen för att få veta 
mer om hur arbetet kunde utföras 
på bästa sätt.

– Kul för medlemmarna i 
klubben att få se ansiktena på oss 
i styrelsen, inte bara lära känna 
oss via utskick och på hemsidan, 
säger Birgitta Torstensson som 
höll i organisationen för arbetet 
vid båthamnen i Pålnäsviken och 
de bryggor klubben har i Neg-
lingeviken.

Olika arbetslag monterade Y-
bommar, städade hamnplanen, 
rensade vass och var repdragare 
åt Rena Mälaren.

– Saltisbon och dykaren Oskar 
Kihlborg var min kontakt med 
Rena Mälaren som var här och 
plockade upp skräp från botten 
utanför våra bryggor.

Dykare från Rena Mälaren bär-
gade bland annat 220 kg bilbat-
terier och en massa metallskräp. 
Organisationen ombesörjer att 
allt som plockats upp körs till 
ett företag som tar hand om de 
miljöfarliga batterierna. Metall 
och annat skräp går i möjligaste 
mån till återvinning, 

Ett 90-tal av SBK:s medlem-
mar deltog i arbetet under dagen. 
En dag som förutom jobb för båt-
klubben även blev en uppskattad 
social aktivitet för medlemmarna 

med gemenskap och korvgrill-
ning vid klubbhuset. Något som 
Birgitta Torstensson vill lyfta 
fram som en viktig del i båtklub-
bens föreningsarbete.

– Förutom att arbeta så sociali-
serade vi över en korv och kaffe. 
Jättekul med så mycket positivt 
engagemang och att det kom så 
många som ville vara med och 
göra nytta för klubben, säger 
hon.

Marie-Louise Gravestam

Rena Mälaren
En ideell förening med socialt och 
miljömässigt ansvarstagande som 
startades av Fredrik Johansson och 
dagliga verksamheten Främja. Syftet 
är att få bort gifter från Mälaren/
Östersjön och att väcka opinion så 
att folk slutar att slänga sopor i den 
ömtåliga vattenmiljön.
Mer än 300 volontärer deltar idag i 
föreningens arbete under och över 
vattenytan. Rena Mälaren utför minst 
en städning i veckan, oftast fler. 
Saltsjöbadsbon Oskar Kihlborg som 
engagerar sig i miljöarbete på många 
olika sätt deltar i föreningens ideella 
arbete.

Dykare från Rena Mälaren var på 
plats och hjälpte till att plocka 
upp skräp från Pålnäsvikens 
botten.

Birgitta Torstensson från klubbstyrelsen höll i information och organise-
rade arbetet. ”Så kul med så många positiva och engagerade medlem-
mar i klubben”. Foto: Marie-Louise Gravestam

Medlemmar i Saltsjöbadens Båtklubb samlades vid klubbstugan i Pålnäsviken för att få information och delas 
upp i arbetslag med olika uppgifter under båtklubbens arbetsdag. Deltagandet var rekordstort med 90 klubb-
medlemmar på plats under dagen.

Oskar Kihlborg deltog i Rena 
Mälarens arbete med att ta upp 
skräp från botten utanför bryggor 
i Pålnäsviken.

En stol dras upp på bryggan – en 
av många prylar som hittades 
och bärgades för att tas om hand 
istället för att ligga kvar och föro-
rena vattenmiljön.

Att slå vass kräver både teknik och balans...
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Hur mycket högre än idag 
låg strandlinjen vid Fisk-
sätra för 1000 år sedan?

A  50 centimeter
B  5 meter
C  1 meter
D  3 meter

Hur lång är prome-
nadslingan runt Långsjön i 
Saltsjö-Duvnäs?

A  3 kilometer
B  1,5 kilometer
C  2,2 kilometer  
D  1,8 kilometer

Vad hette Restauranghol-
men i Saltsjöbaden före 
1890-talet?

A  Nedergårdsholmen
B  Baggens holme
C  Tallön
D  Tyresöhn

På Ljuskärrsberget har 
husen byggts runt gårdar. 
Hur många gårdar rym-
mer bostadsområdet?

A  20
B  10
C  13
D   9 

Vilken av växterna nedan 
är fridlyst i Nacka?

A  Vitsippa
B  Gullviva
C  Mandelblom
D  Blåsippa

The Saltis Quiz Vad vet du om Saltsjöbaden, Fisksätra och Saltsjö-Duvnäs egentligen, 
alltså mer än vilka som bor på din gata? 
Saltsjöbladets frågesport är populär - här kommer nya kluriga frågor!

Svar här bredvid

6 7 1098

850:-/VT 2022, medlemskap 350:-/år
Läs mer på saltsjobadensif.se

Tattby Sporthall- Måndag - Onsdag - Lördag

”Enkelt, svettigt och bra”
För dig som vill träna på hemmaplan 
och inte vill behöva boka pass finns  
Saltsjöbadens IF med sin Jympa för 
alla.

Det är Jympa där du tränar utifrån din 
egen förutsättning, du bestämmer hur 
jobbigt det ska bli men du har alltid 
en ledare som instruerar på passet.

Det är alltid gratis att prova en gång, 
välkomna till en säsong med Jympa för alla!

Alla pass i Tattby sporthall.
vi jobbar med cirkelträning.

Måndag  19.00-20.00
Onsdag   19.00-20.00
Lördagar 09.00-10.00

JYMPA FÖR ALLAALLTID PROVA GRATIS EN GÅNG

Vilket år bildades Saltsjö-
badens Båtklubb?

A   1916
B   1926
C   1936
D   1946

Maxdjupet i Baggensfjär-
den, vad är det? ?

A   35 meter
B   47 meter
C   52 meter
D   61 meter

Han har varit ideell i Salt-
sjöbadens IF i över 50 år, 
vad heter han??

A   Joel
B   Göran
C   Axel
D   Gutta

Ett nytt utegym skall vara 
klart till sommaren men 
var kommer det ligga?

A   Gröna Dalen
B   Wallenbergsparken
C   Gåsparken
D   Lokparken i Igelboda

Vilken av dessa platser 
ligger nordligast ?

A   Da Vinciskolan
B   Uppenbarelsekyrkan
C  Saltsjöbadens golfklubb
D  Vår Gård

1 2 543

1 C, 2 B, 3 C, 4 D, 5 A, 6 D, 7 B, 8 D, 9 A, 10 C
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Fotbollskola 
för alla barn födda 2016-2017

Välkomna till fotbollskolan på Saltsjöbadens IP. 
I år för barn födda 2016-2017, alla är välkomna!
Anmälan hittar du på vår hemsida, 
www.saltsjobadensif.se
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Efter årtionden av överfiske och 
misslyckad förvaltning är si-
tuationen för torsken i Östersjön 
akut.  Dagens syrefattiga bottnar 
och Östersjöns låga salthalt gör 
att torskäggen som ska flyta en 
bit ovanför botten sjunker ner 
och dör istället för att utvecklas 
till torskyngel. Det skriver Stif-
telsen BalticWaters2030 på hem-
sidan om verksamhetens projekt 

Yngel i Baggensfjärden 
ska hjälpa torsken

Projektet ReCod,  torsklar-
ver, som överlevt äggstadiet 
i skyddade bassänger ska 
sättas ut i Baggensfjärden.

”ReCod – utsättning av småtorsk 
i Östersjön”. 

Antalet torskar har minskat 
dramatiskt i Östersjön och den 
torsk som finns är liten och ma-
ger. Det krävs många åtgärder 
om torskbestånden ska kunna 
återhämta sig. ReCod vill pröva 
om det går att hjälpa torsken 
förbi det sårbara äggstadiet och 
öka antalet småtorskar i havet, 
som ett steg i att stärka bestån-
den. Inom projektet kommer mil-
jontals torsklarver att födas upp 
årligen på forskningsstationen 

Ar på Gotland. Där får torsk re-
producera sig genom naturlig lek 
och när äggen blivit torsklarver 
sätts ynglen ut i Östersjön. Bag-
gensfjärden är en av tre platser 
som valts ut. 

– Baggensfjärden har valts av 
flera skäl. Det är en historisk lek-
plats för torsk, den är tillräckligt 
djup och har godkänd syre- och 
salthalt, berättar Konrad Stralka, 
vd för BatlticWaters2030.

De trösklar som finns på botten 
gör att vattnet i Baggensfjärden 
inte byts ut så fort och torskar är 
ofta stationära fiskar.

– Med början runt midsommar 
i år och under hela juli kommer 
vi att sätta ut våra torskyngel i 
Baggen. Har vi tur finns det små-
torsk i fjärden om två år och vi 
kommer att kunna identifiera alla 
”våra” torskar genom en märk-
ning, säger Konrad Stralka.

På försommaren ska Baltic-
Water2030 även göra en inven-
tering på olika djup för att se hur 
mycket fisk och vilken fisk som 
finns i Baggensfjärden.

ReCod som genomförs och 
finansieras av BalticWaters2030 
och Uppsala universitet får även 
stöd av Ulla och Curt Nicolins 
Stiftelse.
Marie-Louise Gravestam

Torsken, överst i Östersjöns näringskedja är viktig för hela det marina 
livet och att hjälpa torsken att överleva är ett sätt att försöka att bevara 
balansen i det känsliga innanhavet. Foto: Lars Vallin
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LIONS	
											Vi	hjälper

Lions Club Saltsjöbaden. Bildades år 1954. Aktiva medlemmar; 10 st, volontärer 15 st
Kontakt: info@saltsjobaden.lions.se Hemsida: www.saltsjobaden.lions.se
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“Ända sedan Ryssland inledde 
sin invasion av Ukraina … “ Ja, vi 
använder ordet INVASION och det 
gör hela Lions-rörelsen solidariskt! 
Dagligen får vi nya bevis på ett 
sanslöst beteende mot civila 
personer som bara vill vara i fred, 
gå till jobbet, vara med familjen. I 
stället möts man av skottlossning av 
berusade ryska soldater som mördar 
och lämlästar utan att fatta varför 
de överhuvudtaget befinner sig i 
Ukraina.
För sex månader sedan var detta 
scenario en otänkbarhet men nu, 
2022, händer det på riktigt. Den 
fråga som alla ställer sig: “Vad kan jag 
göra?”

Alla frivilligorganisationer har 
mobiliserat sig och hjälper till efter 
förmåga. Och det räcker långt när vi 
arbetar tillsammans. Eftersom Lions är 
en världsomspännande organisation 
har vi kontakt med våra 29 Lions-
klubbar i Ukraina och får dagligen 
information om vad som sker. Utöver 
detta samarbetar Lionsklubbarna 
i Polen, Rumänien, Ungern och 
Kroatien för att ge så mycket stöd 
det går för alla ukrainare som lämnar 
sitt land när boendet har raserats. 
Flyktingströmmar pågår hela tiden 
till en, förhoppningsvis, ny trygghet 
och hoppet att så småningom kunna 
återvända.
Sverige tar sitt ansvar och Lions har 
upprättat boende för många som 

kommit hit via Trelleborg och/eller 
Nynäshamn.
Redan den 27 februari började 
Sveriges Lions att skänka medel 
till Ukraina. Vi upprättade en 
kontaktyta genom Lions i Tyskland 
som koordinerade våra insamlade 
medel till hjälpaktiviteter i Polen, 
Rumänien, Ungern och Kroatien 
som ju låg närmast Ukraina. Från 
våra Lions-kontakter på plats 
kunde de avropa medel från Lions 
i hela Europa till stöd för boende, 
mat, kläder etc. Bara i förra veckan 
sände vi i Stockholmsområdet ut 
drygt 600.000kr till att användas för 
uppehåll för de som tvingats på flykt.

I Sverige har vi nu samlat in 
betydande medel som ska användas 
för situationen i nuet, dvs akut, men 
också till stöd när landet återigen ska 
byggas upp. Det kommer att behövas 
och Lions är tacksamma för alla 
bidrag vi får och stort TACK till alla er 
boende i Saltsjöbaden/Fisksätra som 
ställer upp så fantastiskt!
Om du är som vi, så ger vi oss inte 
förrän den här galenskapen upphör 
och Ukrainas folk får tillbaka sitt 
samhälle som både de och vi här 
hemma har all rätt till!
Lions gör inga avdrag för löner eller 
administration. Skänker du en slant 
till Lions så kommer den fram till dit 
den var tänkt. Just nu är det till stöd 
för Ukrainas folk.

Lions Club Saltsjöbaden 
är med när saker händer!

Efter att byggnaden stått tom i 
ett antal år, efter att ha inhyrt en 
förskola, har frågan om vad som 
ska hända med Villa Kaprifol, 
Fisksätras äldsta hus, åter disku-
terats. Fastigheten ägs av Nacka 
kommun som tidigare i år var 
inne på att huset som sägs kosta 
kommunen 500 000 om året bara 
genom att stå tomt skulle säljas. 

Frågan bordlades då men i 
april togs den upp i kommun-
styrelsen som har fattat ett öppet 
beslut när det gäller försäljning 
eller inte försäljning: Enheten 
för fastighetsförvaltning får i 
uppdrag att utreda hur huset kan 
rustas och att hitta en ”lämplig 
aktör för utveckling av Villa 
Kaprifol som gör att huset får en 
publik verksamhet”. 

Dock menar kommunstyrelsen 
att frågan om vem som ska äga 
byggnaden har att göra med hur 
det går att åstadkomma en ”bra 
verksamhet i lokalerna” och ger 

Kommunen behåller Villa 
Kaprifol – men kan tänka 
sig att sälja
Det är fortfarande oklart 
vem som ska äga Villa Ka-
prifol. Just nu är det Nacka 
kommun men vem som ska 
äga Fisksätras äldsta hus 
i framtiden beror på hur 
det går att åstadkomma en 
”bra verksamhet i lokaler-
na”, menar kommunen.

Ett fantastiskt hus på en fantastisk plats med utsikt över Lännerstasundet. Men vem ska äga och hur ska Villa 
Kaprifol brukas i framtiden? Frågorna när det gäller Fisksätras äldsta byggnad, uppförd 1930 på den plats där 
Jacob Bagge byggde ett sommarnöje i slutet av 1800-talet, är fortfarande många. 
Foto: Marie-Louise Gravestam

Kort om husets historia
I senare delen av 1800-talet byggdes 
några sommarvillor på tomter som 
styckades av från dåvarande Fisk-
sätra gårds mark. En av dem som lät 
bygga ett sommarnöje i form av en 
trävilla i sluttningen ner mot Länner-
stasundet var Jacob Bagge. Nere vid 
sundet på den tiden fanns badhus,, 
sjöbod och en ångbåtsbrygga där 
Gustafsbergsbåtarna lade till.
Efter att det Baggerska sommarnöjet 
eldhärjats på 1920-talet köptes 
fastigheten av fröken Siri Svensson 
som drev och ägde Blanch´s Café i 
Stockholm och lät bygga Villa Kaprifol 
som stod klar 1930.
Efter att Nacka stad 1946 köpt hela 
Fisksätraområdet av Erstavik för att 
användas för framtida bebyggelse 
revs alla gamla byggnader utom Villa 
Kaprifol.

FAKTAsom exempel ”café eller klubb-
lokal för till exempel en idrotts-
förening.

Alva Dahn som reserverade 
sig mot beslutet för Socialde-
mokraterna  ser positivt på att 
ha kvar Villa Kaprifol i kom-
munens ägo ”men tycker inte det 
är tillräckligt tydligt uttryckt att 
fastigheten inte ska säljas”.

Hon menar att det är bra att 
kommunen har kvar huset för att 
skapa variation i Fisksätra och 
att området är i stort behov av 
föreningslokaler.

Marie-Louise Gravestam

Villa Kaprifol, granne med idrottsplatsen i Fisksätra.
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Jympa för alla
850:-/termin. Läs mer på
www.saltsjobadensif.se

Tattby Sporthall - Måndag - Onsdag - Lördag

SPORT
Vi tar gärna emot lokala sporttips och resultat. 
Skicka ett mail saltsjobladet@saltsjobadensif.se 
eller ring 717 88 94 till redaktionen.
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Gymnaster debuterar på SM-nivå

De sista förberedelserna är i full 
gång och träningen stegras för att 
kunna vara på topp när tävling-
arna i Västerås startar om en dryg 
månad.

– Vi finslipar på detaljer och 
bygger hela tiden på känslan vi 
vill ha inför och på tävlingsda-
gen. Vi har i sig inga placerings-
mål till SM utan åker dit för att 
ställa upp, lära oss och insupa all 
erfarenhet, säger Fanny Govén 
som är en av tränarna och också 
sitter i sportrådet inom Saltsjöba-
dens IF Gymnastik.

Laget som heter SM Truppen 
ställde i höstas upp i tävlingen 
Rikstvåan 13 år & äldre och tog 
då guld. En av förberedelser-
na inför SM blir att ställa upp i 
just samma tävling 29 april till 1 
maj i Halmstad med hela laget. 
Därefter är det dags för slut-

spurten mot SM 3 veckor senare 
där totalt 11 gymnaster födda 
2004–2000 kommer delta. 

Detta är första gången gym-
nasterna ställer upp på senior SM 
och ett stort mål de haft länge. 

– Vi tränare är stolta och im-
ponerade att laget tillsammans 
har tagit sig till den högsta nivån 
som finns i Sverige! Jag får nypa 
mig i armen när jag tänker på det 
ibland. Många har tränat gym-
nastik sen 3 års ålder och har nu i 
många år slitit hårt för detta både 
som individer men även mycket 
som ett lag. Det ska bli så galet 
kul, strålar Fanny Govén.

Vill man åka dit och titta på 
tävlingen köper man biljetter på 
Västerås Gymnastikförenings 
hemsida, det är de som står för 
evenemanget. 
Johan Eriksson

Saltsjöbadens IF Gymnastik ska för första gången tävla 
i Svenska Mästerskapen i truppgymnastik 20–22 maj i 
Västerås. En tävling där totalt 14 damlag medverkar och 
tävlar om de ädla medaljerna samt äran att bli Svenska 
Mästare. 

Öppnar för alla på herrbadet under helger i juli
Saltsjöbadens Friluftsbad öppnar för allmänheten den 15 maj och det blir en sommar 
utan restriktioner för första gången sedan 2019. 
Föreningen öppnar också upp herrbadet för alla på helger (lördag-söndag) under hela 
juli, med tillägget att det kan bli fler sådana dagar vid extra vackert väder och högt 
tryck från besökare på anläggningen. Samma dag öppnar också restaurangen på 
badet, plums! JE

Saltsjöbadens IF Gymnastik kommer att ha med ett lag i Svenska mästerskapen i truppgymnastik i slutet av 
maj. Laget finslipar just nu formen och alla tekniska detaljer som skall bli perfekta till tävlingsdatumet.
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Fotboll
Herrar div 7
Sön 8/5 18.30 Saltsjöbadens IP
Saltsjöbadens IF - Söderkamra-
terna

Sön 22/5 18.30 Saltsjöbadens IP
Saltsjöbadens IF - Djurö/Vindö

Sön 5/6 18.30 Saltsjöbadens IP
Saltsjöbadens IF - Atletico Came-
len

Fotboll
Damer div 4
Fre 29/4 19.30 Saltsjöbadens IP
Saltsjöbadens IF - Stuvsta FF

Sön 15/5 18.30  Saltsjöbadens IP
Saltsjöbadens IF - Solberga BK

Sön 29/5 18.30  Saltsjöbadens IP
Saltsjöbadens IF - Skogås/
Trångsund

Saltsjöbadens IF Kansli Tel: 717 60 06  kansli@saltsjobadensif.se
Föreningsnytt

SPORT

www.saltsjobadensif.se

SPORTSOMMAR

Läs mer och anmäl på
www.saltsjobadensif.se

Fotboll
CAMPER

Under samtliga lov som ligger under huvudsäsongen kan vi 
erbjuda flerdagars träningsläger (camper). Camperna riktar sig till 
våra spelare som fyller 8–13 år. 

De bedrivs av sportchef tillsammans med föreningens ungdoms-
tränare och är strukturerade i tematiska dagar inriktade på olika 
delar i att skapa kompletta tekniska fotbollsspelare.

Vi har tre sommarcamper som anordnas i samband med 
skolavslutning/skolstart och pågår i regel en vecka vardera. 

Vecka 24
Vecka 25
Vecka 32

Saltismössan 
med reflex
För dig som tränar mycket, tar 
långa promenader eller bara vill 
vara snygg - Köp den nya Saltis-
mössan med reflexlogo!

Finns på Saltsjöbadens bok-
handel och kansliet, Torggatan 
10, under Fritidsgården. Öppet 
kontorstid.

159:-

Varmt välkomna till Sommarlovscamp 
med Saltsjöbadens IF Fotboll!

Ny fotbollssäsong 
med många derbyn
April betyder dags för fot-
boll och nu sparkar seierna 
igång för både Saltsjöba-
dens IF och för Fisksätra IF 
på riktigt.

Högst upp i seriesystemet finns 
Fisksätra IF med sitt herrlag som 
spelar i division fyra mellersta 
för andra året i följd.

Målet med årets säsong är 
att etablera sig som ett topplag 
i fyran som spelar framåtlutad 
fotboll, skriver klubben på Insta-
gram där man också har sökt nya 
spelare under våren. 

Det blev en kännbar förlust 
mot Värmdö i hemmapremiären  
för att sedan studsa tillbaka och 
ta en vinst mot Storskogen.

Laget spelar sina hemmamat-
cher primärt på lördagar klockan 
14.00 på Fisksätra IP. 

Saltsjöbadens IF har både herr- 
och damlag i seriespel, herrarna i 
sjuan och damerna i fyran.

För herrarna väntar många 
derbyn under året då man har 
inte mindre än fyra Nacka/
Värmdö-lag i sin serie. Första 
hemmaderbyt spelas den 22 maj 

klockan 18.30 på Saltsjöbadens 
idrottsplats. Förutsatt att det 
inte sker matchändringar är det 
söndagar 18.30 som gäller för 
herrarna.

Saltsjöbadens IF Damer tog 
steget upp en division och befin-
ner sig nu i division fyra. 

Det kommer såklart att bli en 
tuffare matchning men också 

en mer välspelad fotboll som är 
både taktisk och teknisk.

Laget är fortfarande ungt och 
utvecklingsbart och det fylls på 
med nya spelare från egna led.

Premiären på hemmaplan sker 
den 29 april klockan 19.30 mot 
Stuvsta och sedan är det sönda-
gar 18.30 som gäller under året 
för hemmaspel.
Johan Eriksson

Fotbollens seriespel har rullat igång. Fisksätra IF spelar i fyran och har 
Fisksätra Idrottsplats som hemmaplan. Foto: Johan Eriksson
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KNUT
punkten

Vill du gratulera eller uppmärksamma  en person, förening eller företeelse skriv till Saltsjöbladet eller skicka ett mail red@saltsjobladet.se

SALTSJÖBLADET
UPPMÄRKSAMMAR
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Friska Nacka arrangeras årligen av 
Järla Orientering & Skidor med ett 
antal samarbetspartners

Kartan Friska Nacka: Delas ut som 
bilaga i gratistidningen NVP, gratis-
exemplar finns även att få i Nacka 
stadshus samt på biblioteken  
Besöksstolpar/kontroller: Sätts ut i 
naturen på platser som är markerade 
med en röd ring på kartan
Deltar i en utlottning: Gör den 
som registrerar ett konto på friska 
nacka.se 
Stolparnas placering: Beskrivs på en 
lista på kartan, område för område
Kontrollfärger: Grönt/mycket lätt 
att hitta, Blått/lätt att hitta, Rött/lite 
svårare att hittade
Ett hjul på listan: Stolpen kan nås 
med cykel eller barnvagn
50 stolpar: Har placerats ut 
totalt, varav 10 stolpar på Skogsö/
Saltsjöbaden
Tre kartor till: Över Hellasgården, 
Velamsund och SÖ Saltsjöbaden 
med 3x20 stolpar och svårare svarta 
kontroller släpps den 1 juni

Vår vän Pelle Strandell, Saltsjö-
baden, har avlidit i en ålder av 95 
år. Närmast anhöriga är hustrun 
Christina samt barnen Pilla, 
Crisse, Polle, Ingela och Peter med 
familjer.

Minnesord
Pelle Strandell 1926 - 2022

Pelle växte upp i Stockholm. 
Han utbildade sig till läkare och 
specialiserade sig som urolog. 
Han har tjänstgjort vid Karolin-
ska Sjukhuset, Södersjukhuset, 
Centrallasarettet i Västerås och 
Sophiahemmet. 
Pelle gifte sig med Christina 1970. 
Han hade då fyra barn från ett 
tidigare äktenskap. Med Christina 
fick han sonen Peter. Christina 
adopterade senare de fyra tidigare 
barnen. 

Vi träffade Pelle och Christina i 
början av 80-talet när våra båda 
familjer kom nyinflyttade till 
Saltsjöbaden. Våra yngsta barn 
hamnade i samma klass. Snart 
kom vi in i ett kamratgäng som 

bildades av föräldrarna i klassen. 
Vi kallar oss Sunsiders och gör 
många roliga aktiviteter tillsam-
mans. Vi spelar bowling, boule, går 
på bio och ordnar utflykter och fes-
ter. Pelle var omkring 15 år äldre 
än vi andra, denna åldersskillnad 
saknade betydelse, han var lika 
alert som övriga.

Pelle hade många uttalade starka 
intressen, segling, musik och 
särskilt opera samt Italien. Hans 
faiblesse för Italien hade sin grund 
i att hans morföräldrar en gång 
invandrat därifrån. Han hade som 
barn lärt sig och talade flytande 
italienska. Italien var ett andra 
hemland för Pelle. I deras hus i 
Porto Santo Stefano tillbringade 

Pelle och Christina många somrar 
och fick nära vänner för livet.
I Italien skaffade sig Pelle och 
Christina en stor segelbåt och 
gjorde många spännande och 
långa segelturer. Långt senare, vid 
85 års ålder, köpte han återigen 
en segelbåt som hade Saltsjöba-
den som hemmahamn. I denna 
fick vi följa med på flera trevliga 
segelturer bl.a. till Gotland.

Vi gjorde också flera resor till 
de italienska alperna. Pelle var 
en skicklig utförsåkare och han 
guidade oss till de bästa backarna 
och de mysigaste restaurangerna. 
Han var fysiskt aktiv i det längsta, 
sitt sista åk i alperna gjorde han 
vid 92 års ålder.

Vårt gemensamma operaintresse 
gjorde att vi tillsammans besökte 
flera operor ute i Europa där vi 
hade stort utbyte, inte bara av 
föreställningen, utan också av de 
städer vi besökte. Och av Pelle.
Pelle var mycket intresserad av 
människor och hade en ovanligt 
god förmåga att få kontakt och 
bli vän med de personer han träf-
fade. 
Nu när Pelle är borta saknar vi en 
riktigt vänfast kamrat som berikat 
oss och som vi har haft så mycket 
roligt med.

Kerstin och Håkan Murby

Förutom att få frisk luft och mo-
tion, samt kännedom om naturen 
och omgivningarna i den egna 
kommundelen eller andra delar 
av Nacka kommun, kan den som 
vill delta i en utlottning.

Det gör man genom att 
registrera sitt besök vid en 
besökspunkt/kontrollstolpe an-
tingen genom att läsa av en QR-
kod med mobilen eller genom att 
skriva av två bokstäver på stol-
pen på sin karta och ”registrera 
dem sen i lugn och ro på webben 
när du kommit hem”. 

På friskanacka.se och på kar-
tan finns information om hur det 
går till att registrera sig, hur kar-
tan och besökspunkterna ser ut 
och hur de visas på kartan. Bland 
priser som lottas ut varje månad 
finns bland annat presentkort på 
varor och restaurangbesök.

Nu är det förstås inget som 
hindrar att man tar kartan med 
sig i fickan och går ut i naturen 
för att bara ha det trevligt utan 
att leta kontroller men kartan är 
också en bra påminnelse om alla 
naturområden som finns i Nacka 
att ströva i. Och för många har 
detta med att leta upp kontroll-
stolparna blivit en extra prome-
nadkrydda, fler och fler grupper 
syns i parkområden och naturen, 
längs vägar och stigar, med en 
Friska nackakarta i handen.

– Vi är ett gäng som promene-
rar tillsammans på lördagarna, 
för det mesta i Erstaviksområdet, 

Många promenerar i 
naturen och letar ”stolpar”
I början av april släpptes årets karta från Friska Nacka. 
Att använda kartan för att hitta utsatta besökspunkter, 
totalt 50 stycken, har blivit ett populärt sätt för många 
Nackabor att komma ut i naturen och röra på sig i egen 
takt. 

men nu var det någon i gruppen 
som tittat på kartan och kom 
med tipset att vi skulle gå ut till 
Skogsö istället den här gången, 
berättar Lars Tempelman, en 
i gruppen av promenadvana 
vänner med ryggsäck och bra 
kläder.

Just den här dagen är det 
lite mulet och kulet väder men 
humöret är desto soligare och 
letandet efter besökspunkterna 
och att bekanta sig med naturen 
på Skogsö, verkar ge mersmak. 

Runt två timmar brukar grup-
pen som är lite olika stor varje 
gång vara ute och gå varje lördag, 
då finns det tid för prat, att se på 
årstidens växlingar i naturen och 
att stanna en stund och ta fram 
medhavd fika ur ryggsäcken.

– Och vi krånglar inte till det 
med att gå över stock och sten 
i skogen utan håller oss till pro-
menadvägar och stigar där det är 
lätt att gå.

Marie-Louise Gravestam

Ett par timmars promenad varje lördag brukar det bli och antalet kan variera. Den här aprildagen, på jakt efter 
nya Friska Nackakartans kontroller på Skogsö bestod gruppen av Barbara Werner, Kerstin Tempelman, Maria 
Chambers, Claes Anchér, Ingmarie Olin, Magnus Olin, Olle Werner, Anita Müllern-Aspegren och Lars Tempel-
man. Foto: Marie-Louise Gravestam

Ännu en av kartans besökspunkter har hittats och registreras.

Under Saltsjöbadens församlings Icasponsrade prästostförsäljning i år 
såldes 225 kilo ost som inbringade 27 152 kronor som internationella 
gruppen/diakonikretsen skickar till Act Svenska kyrkan för humanitära insat-
ser i Ukraina. Den populära osten tog slut innan stängningsdags.

Prästost gav pengar till Ukraina
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Nytt & Nött från
MATS ÄLFVÅG
är prylgalning och genuin Sal�s-nostalgiker. 
Här berä�ar han om händelser och �ng från förr 
och nu.
Har du Sal�sprylar eller kanske e� roligt foto hör 
av dig �ll Mats på info@alfvag.com 

Har du spanat in nåt kul eller tagit en kul bild, hör av dig per mail eller telefon till 
oss.Skicka ditt bidrag till Saltsjöbladet, Box 50, 133 21 Saltsjöbaden eller via mail 
till red@saltsjobladet.se eller ring 717 88 94SMÅTT & GOTT FRÅN SALTIS/FISKIS/DUVNÄS

Knuts
topp & botten
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Månadens rubrik kan låta lite 
udda, men snart kommer förkla-
ringen. Kungliga Automobil Klub-
ben, KAK hade ambitioner att 
bli en internationell arrangör av 
biltävlingar i början av 50-talet. 
Resultatet blev Svenska Rallyt 
till Midnattssolen. 

Tävlingen gick av stapeln första 
gången sommaren 1950 och 
var en ren efterapning av det 
välkända Monte Carlo Rallyt. Start 
på olika platser i landet med en 
gemensam målgång. Var kan det 
då finnas en lämplig och vacker 
slutsträcka att gå i mål på?? I 
Monte Carlo var slutsträckan med 
broms och accelerationsprov längs 
Medelhavet- Svaret blev; längs 
vattnet framför hotellet i Saltsjö-
baden, det var kanske det mest 
Monaco- liknande som KAK folket 
kunde komma på(utan casino). 
Tävlingen kördes 1950 – 64 och 

Belfast – Kiruna – Saltsjöbaden 

Precis som Monte Carlo Rallyt, målgång med broms och accelerationsprov längs en vacker strandpromenad. 
Nordirländaren från Belfast Paddy Hopkirk bromsar för fulla muggar med sin lilla Standard Eight vid målgång-
en av Midnattssolsrallyt 1957.     

blev en populär tävling för både 
inhemska och utländska förare. 
Vad man kan förstå var det ett 
lyckat drag att ha en publiksträcka 
i Saltsjöbaden som avslutning. 
Hotellet och köpingen tackade 
och bockade- Allt som drog till sig 
besökare var välkommet - Och 
besökare kom det! 

Efter 225 mils körning till Kiruna 
och tillbaka var det säkert skönt 
att avsluta i Saltis som förutom 
prisutdelning och rallybankett på 
hotellet erbjöd bad och rekrea-
tion. Förutom dåtidens svenska 
rallystjärnor såsom Eric Carlsson, 
CeGe Hammarlund och Joakim 
Bonnier var det många kända 
och okända utländska förare 
som deltog. Nu kommer svaret till 
rubriken: En av 1957 års deltagare 
var en brittisk förare från Belfast 
som då var nybörjare på området 
nämligen en viss Paddy Hopkirk. 
När han deltog i Midnattssolsral-
lyt 1957 var han i början av det 
som skulle bli en mycket lång och 
framgångsrik karriär i bilåkande. 
Med en motor svag Standard Eight 
kämpade han sig ända till Sverige 
och Saltsjöbaden för att deltaga i 
det som då blivit ett stort interna-
tionellt och välkänt rally. Efter att 
ha vänt till ljuset av midnattssol i 
Kiruna kom han till målet i Saltsjö-
baden som 97e ekipage. 

Det blev alltså ingen framskjuten 
placering för Paddy. Bättre gick 
det i Monte Carlo Rallyt 1964, då 
vann han i en Morris Mini Cooper. 
Jag hade förmånen att träffa en 
då pensionerad Paddy Hopkirk för 
ett tiotal år sedan på en bilmässa i 
Italien. Självklart ställde jag frågan 
om han kom ihåg målgången 
1957 i Saltsjöbaden. Svaret blev; 

Hur skulle man kunna glömma 
alla blonda svenskor och smörgås-
bord. Att orten där han gått i mål 
som 97e bil hette Saltsjöbaden 
hade han glömt, men artigt påstod 
han att han minns orten som både 
trevlig och vacker. Dessvärre hade 
jag inte den gamla pressbilden 
på startnummer77 med mig den 
gången. Då hade den givetvis varit 
signerad. Tävlingen körs fortfaran-

de men numera som International 
Swedish Rally och körs vintertid 
med start och mål i Värmland. 
Skulle Stora Torget i Karlstad vara 
bättre än Saltsjöbaden? Håll till 
godo med den 65åriga pressbil-
den på Paddy Hopkirk när han går 
i mål i Saltsjöbaden sommaren 
1957.

Till nästa månad har jag plockat 

fram ett lösnummer av Saltsjö-
bladets föregångare, nämligen 
tidningen SALTSJÖBADEN: Är ni 
nyfikna på vad senaste nytt var i 
Januari 1923? Missa då inte min 
nästa nostalgikrönika. 

Till dess önskar jag en fortsatt bra 
vår. 

Mats Älfvåg

Vår och värme i luften och fågel-
kompisarna är på ingång från 
södern, kul, ni är så välkomna!

Toppen
Kul med både loppis på Neglinge 
gård och vid KSSS under maj, det 
var ett tag sen man fick gå på lop-
pis och att få träffa både nya och 
gamla ansikten är väldigt trevligt.
Bra med varmare kvällar och 
torra motionsspår samt att det 

ska bli ett nytt utegym mellan 
Fiskis och Saltis.

Grilla är toppen, nu är säsongen 
igång.

Botten
Skräp i naturen är verkligen bot-
ten, hur kan det hamna så mycket 
plast överallt och hur kan våra 
vikar vara överfulla av batterier 
och annat miljöfarligt  avfall

Saltsjöbladet i din mobil, dator eller surfplatta

www.saltsjobladet.se

Auktion till förmån för Ukraina gav 
nära halv miljon till UNHCRs arbete
När Saltsjöbadens Hembygds-
förening tillsammans med Lions 
Saltsjöbaden och Vår Gård Saltsjö-
baden arrangerade en stödauk-
tion till förmån för det krigsdrab-
bade folket i Ukraina blev det nära 
en halv miljon kronor som kunde 
skänkas till UNHCR.

”Den församlade publiken visade 
samma generositet i budgivningen 
som våra sponsorer gjorde då 
de skänkt auktionsobjekten. Ett 
30-tal objekt gick under klubban 
till en summa av 170 000 kronor”, 
skriver hembygdsföreningen på 
sin facebooksida.

Den totala summan med delar av 
biljettpriset blev 220 000 kronor 
vilken dubblerades av Akelius 
Foundation vid insättningen till 
UNHCR.

Utöver själva auktionen bjöds 
det på musik av Jim Herrlin samt 
jazzgruppen Willas vänner. Vår 
Gårds vd Kadi Upmark talade 
och anförde betydelsen av möten 
mellan människor för att skapa 
trygghet och förståelse. JE

Kadi Upmark talade och Robert 
Bronett höll i själva auktionen på 
Vår Gård.

Det var inte bara miljöfarliga batte-
rier och allsköns skräp som Rena 
Mälarens dykare hittade i vattnet 
vid båtbryggorna i Pålnäsviken på 
Båtklubbens städdag den 10 april. 
Ett fynd av det trevligare slaget 
var den här fågeln med utbredda 
vingar som bärgades från botten.
Många tyckte att det var lite spän-
nande att tänka på att skulptören 
Nils Sjögren en gång bodde längre 
in i Pålnäsviken – och att det var 
just en fredsduva, för det är det ju, 
som fick komma upp och se ljuset 
igen. MLG

Sjöfynd från förr




